
X Niedziela okresu zwyk?ego (C)

Tekst Ewangelii ( ?k  7,11-17): Wkrótce potem uda? si? do pewnego 

miasta, zwanego Nain; a szli z Nim Jego uczniowie i t?um wielki. 

Gdy zbli?y? si? do bramy miejskiej, w?a?nie wynoszono umar?ego - 

jedynego syna matki, a ta by?a wdow?. Towarzyszy? jej spory t?um 

z miasta. Na jej widok Pan u?ali? si? nad ni? i rzek? do niej: «Nie 

p?acz!» Potem przyst?pi?, dotkn?? si? mar - a ci, którzy je nie?li, 

stan?li - i rzek?: «M?odzie?cze, tobie mówi? wsta?!» Zmar?y usiad? 

i zacz?? mówi?; i odda? go jego matce. A wszystkich ogarn?? 

strach; wielbili Boga i mówili: «Wielki prorok powsta? w?ród nas, i 

Bóg ?askawie nawiedzi? lud swój». I rozesz?a si? ta wie?? o Nim po 

ca?ej Judei i po ca?ej okolicznej krainie.

«Nie p?acz»
Rev. D. Antoni CAROL i Hostench 

(Sant Cugat del Vallès, Barcelona, Hiszpania)

Dzisiaj tak?e my chcieliby?my otrze? wszystkie ?zy ?wiata: «Nie p?acz» (?k 7,13). 

Media pokazuj? nam dzi?, bardziej ni? kiedykolwiek, wszelkie bóle ludzko?ci. Ile? 

ich jest! Gdyby?my mogli, powiedzieliby?my tak wielu kobietom i m??czyznom 

«wsta?» (?k 7,14). Ale nie mo?emy, nie mo?emy Panie! Z duszy wyrywaj? nam si? 

s?owa: —Popatrz Jezu, przerasta nas ten ból. Pomó? nam!

Starajmy si? reagowa? na to uczucie bezsilno?ci nadzwyczajnie, ale i z rozs?dkiem. 

Po pierwsze, nadzwyczajnie oznacza oddanie si? natychmiast w r?ce Boga: nie 

jeste?my sami, «Bóg nawiedzi? lud swój» (?k 7,16). Bezsilno?? jest nasz? cech?, ale 

nie Jego. Najgorsz? ze wszystkich tragedii jest nowoczesna aspiracja budowania 

?wiata bez Boga, a nawet na przekór Bogu. Doprawdy jest mo?liwe budowanie 

“czego?” bez Boga, ale historia pokaza?a nam a? nadto, ?e to “co?” staje si? 

nieludzkie. Nauczmy si? raz na zawsze: «Beze Mnie nic nie mo?ecie uczyni?» (J 

15,5). 

Na drugim miejscu wa?ne jest zachowanie zdrowego rozs?dku: nie mo?emy usun?? 



ze ?wiata ca?ego cierpienia. Wszystkie rewolucje, które obiecywa?y nam raj na tej 

ziemi, ko?czy?y si? sianiem zniszczenia i ?mierci. A je?li nawet, hipotetycznie (cho? 

to niemo?liwe!), pewnego dnia z tego ?wiata znikn??by “ca?y” ból, nie 

przestaliby?my przecie? by? ?miertelni… (a w?a?nie tylko Chrystus-Bóg da? 

prawdziw? odpowied? na ból).

Duch chrze?cija?ski jest “realist?” (nie ukrywa bólu), ale jednocze?nie jest 

“optymist?”: mo?emy tym bólem “zarz?dza?”. A nawet wi?cej: ból daje mo?liwo?? 

okazywania mi?o?ci i wzrastania w mi?o?ci. Jezus Chrystus wcielony Bóg przeszed? 

t? drog?. W s?owach Papie?a Franciszka «wzrusza? si? (“porusza? si?-w”), 

wspó?czu? (“odczuwa?-wraz”) temu, który upada, oznacza postaw? kogo?, kto 

potrafi rozpozna? w obliczu drugiego swoje w?asne oblicze [s?abo?ci]. Rany leczone 

w bli?nim s? opatrunkiem dla w?asnych ran. Wspó?odczuwanie przemienia si? w 

komuni?, pomost si? skraca i ?ciskaj? wi?zy».


